
Arsberetning Råde Historielag 2021

På utsatt årsmøte som ble avholdt på Bøndemes Hus 30. september 2021 ble
følgende valgt:

Styret:
Leder
Nestleder
Styremedlem, kasserer
Styremedlem, sekretær
Styremedlem

Varamedlemmer

Museumskomite

Revisorer

Valgkomite

Egil Hissingby
Ole Johan Holmen
Villy Saltermark
Elisabeth Oven
Margareth Gjersøe

Nils Håkon Sandersen
Tone Berge
Viggo Sundby

Anders Lippert
May Lisbeth Myhr
Kari Bårdseth
Ase Nordahl Engebretsen
Linda Asheim
Trond Holmen
Roy Arne Olsen
Vidar Sørlie
Knut Winther Strømnes
Jørgen Gjersøe
Knut Kristiansen
lngjerd Rosnes Berg

Kari Horntvedt og Øivind Lågbu

lngjerd Rosnes Berg,
Harald Spydevold og Eivind Gregers Husebye

Styremøter
Det har vært avholdt 5 styremøter.
Varamedlemmene deltar på styremøtene.

Deltagelse på div. møter m,m.
På Østfold Historielags årsmøte 419-2021 i Skjeberg der Skjeberg Historielag var
vertskap, møtte Egil Hissingby.
John Grimstad møtte som representant i valgkomiteen.
Egil Hissingby møtte på tillitsvalgtmøte i Østfold Historielag den 13111.2021 som ble
holdt i lokalene til Roald Amundsens Minde på Torp
På et felles informasjonsmøte med Historielagene i Moss, Rygge og Vestby møtte
Ole Johan Holmen og Egil Hissingby. Møte kom i stand etter invitasjon fra Moss
Historielag.



Etter forespørsel fra eier av Sandakertunet møfte Historielaget representert ved
Viggo Sundby og Egil Hissingby til en befaring 21. juni i forbindelse med spørsmål
om mulig rivning av et eldre bolighus på eiendommen, jfr. kommuneplanen for Råde
pkt. 6.1.

Arrangementer og møter a 2021.
Møteaktivitetene i Historielaget har også i år blitt påvirket av koronapandemien.

Vi fikk avholdt et utsatt årsmøte den 30. september. På etterfølgende medlemsmøte
fortalte Rune Aae om fiskeørner under tittel «Med fiskeørner fra Østfold til Afrika».

Den 23. november ble avholdt julemøte på Bondegården med meget godt frammøte.
Det ble i henhold til tradisjonen servert risengrynsgrøtmlrød saft, kaffe og kaker.
Engebreth Tofteberg trakterte trekkspillet og vi sang julesanger. Øivind Lågbu holdt
foredrag om Svalbard med tittel «Glimt fra Svalbards historie».

Bygdedagen og Markedsdager.
Det har på grunn av koronapandemien ikke vært mulig å arrangere Bygdedagen.
Det har heller ikke vært arrangert markedsdager i Karlshus bortsett fra et redusert
julemarked den 27. november. Bygdetunet var åpent og vi fikk besøk av Risse og
hans venner 1ør fakkeltenning og avgang til kommunehuset. Råde Rotaryklubb sto
for fakkeltenningen. Trekkspillmusikk fra Låven satte oss i fin julestemning.

Sponsorer og samarbeidspartnere.
Råde Historielag takker for støtte og bistand gjennom året, spesielt med hensyn på
distribusjon og salg av Røtter og Rådekalenderen.

BygdetuneUteltebua.
Det har vært utført dugnader med godt resultat. Låveveggene er vasket og malt med
unntak av endeveggen mot bensinstasjonen. Dørene tilAubergstua, bryggerhuset
og låven er også malt. På Bygdetunet gjenstår å male låven ferdig og å male kjona.
Det gjenstår også å gå over takene mhp mulige utbedringer, iførste omgang
bryggerhuset og låven. Det er lagt gulv i låven over stallen mot endevegg. Videre er
det montert lys i låvetaket til høyre for låvebrua. Lyskasterne på bygdetunet er skiftet
til LED, og det er lagt 3 fas inn iAubergstua.
På Teltebua er det aktuelt med utskiftning av flere panelbord pa ene langveggen før
maling.

Nordre Dalen.
Jernkomfyren som vi fikk i gave fra Jonny Eklund er satt i stand og montert av Stein
Sjøstrand.
Det har også vært aktiv dugnadsinnsats på Nordre Dalen. 4 av vinduene er malt og
kittet. 2 vinduer (mot nord) gjenstår. Vinduskarmer er malt. Veggene på kjøkkenet er
malt 2 ganger, og veggene i stua er malt en gang. Det gjenstår å male ferdig
innvendig. Utvendig er det panelen mot syd som først har behov for å blitjæret.

Prosjekt Smia
Det har vært begrenset framdrift i prosjektet på grunn av koronaepedemien.
På høsten ble imidlertid arbeidet med klargjøring av tomta videreført. Vi planlegger
for å arbeide videre med flyttingen i 2022.



Råde Historielag har mottatt minnegave kr 2 550 etter Arne Antonsens bortgang.
Historielaget takker hjerteligst for gaven.

Skansene.
Skansene har i år vært ryddet på vanlig måte.

Pilegrimsleden.
Pilegrimsleden har også blitt vedlikeholdt som tidligere og i.h.t avtalen.

Utgivelser:

Arboka Røtter den 19. i rekken er på 156 sider. Boka er blitt tatt godt imot, og har
solgt bra som tidligere år. lnntektene fra salget av årboka gir et viktig bidrag til
H istorielagets økonomi.
Medlemmer og ikke medlemmer oppfordres som før til å bidra med stoff til nye
utgaver.
Årbokutvalget har bestått av: Elisabeth Oven (leder), Jahn Wilhelm Berg, Bernt
Holme og Egil Hissingby.
Styret retter en stor takk til Arbokutvalget for arbeidet de har lagt ned ved å utgi
årboka og med det ta vare på bygdas historie.

Råde-Kalenderen.
Kalenderen for 2022 er kalender nummer to i rekken som er utgitt av Råde
Historielag. Kalenderkomiteen har i året bestått av Vidar Sørlie, John Grimstad og
Egil Hissingby.
Råde-Kalenderen blir solgt til næringsdrivende og private. Kalenderen har solgt bra,
og har gitt et godt bidrag til Historielagets økonomi. Vi takker medlemmer og andre
for bilder til kalenderen.

Medlemsutvikling.
Ved årsskifte var det 128 medlemmer som er 1 mer enn ved forrige årsskifte.
Rekrutering av nye medlemmer er en viktig oppgave framover. Historielaget er aktiv
på facebook for å nå bedre ut med hva vi driver med. Hver enkelt av oss oppfordres
til å se seg rundt i sitt nærmiljø for å se om det finnes mulige nye medlemmer til
Historielaget.

Økonomi.

Råde Historielag har en god økonomi, og det vises til regnskapet for 2021.

Råde, Aerf3l. januar 2022.
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